



**AN ORDINANCE TO
INCORPORATE THE SYNOD OF
THE DIOCESE OF YUKON AND
BISHOP OF YUKON**

(Assented to May 7th, 1963)

WHEREAS it is expedient to incorporate the Synod of the Diocese of Yukon and to constitute the Bishop of Yukon a "Corporation Sole" to make provision for the management and control of the property, affairs and interests of the Anglican Church in Canada in matters relating to and affecting only the said Church and the officers and members thereof within the area in the Territory of the Yukon known as the Diocese of Yukon,

THEREFORE the Commissioner of the Yukon Territory by and with the consent of the members of Council of the Yukon Territory enacts as follows:

1. This Ordinance may be cited as the *Synod of the Diocese of Yukon Ordinance*.
2. The Diocese of Yukon shall continue to include the whole of the Territory of the Yukon save and except that portion of the said territory lying to the North of the tree line incorporated in the Diocese of the Arctic.
3. The Synod of the Diocese of Yukon shall be and same is hereby made and constituted a body politic and corporate under the name of Synod of the Diocese of Yukon.
4. The said Synod shall consist of the Lord bishop of the said Diocese and his successors to be from time to time appointed, in such manner as is or shall be provided by the Provincial Synod of the Ecclesiastical Province of British Columbia, and of such other persons as are or may hereafter become members thereof in accordance with the Constitution and Canons of the said Synod.
5. The said Synod shall have perpetual succession and a common seal, with power to change and renew the same when and so often as the said Synod shall think proper, and the said Synod may under the same name contract and

**ORDONNANCE PORTANT
CONSTITUTION EN PERSONNE
MORALE DU SYNODE DU
DIOCÈSE DU YUKON ET DE
L'ÉVÊQUE DU YUKON**

(Sanctionnée le 7 mai 1963)

CONSIDÉRANT qu'il y a lieu de constituer en personne morale simple d'une part, le Synode du diocèse du Yukon et, d'autre part, l'évêque du Yukon afin d'établir des dispositions permettant la gestion des biens, des affaires et des intérêts de l'Église anglicane du Canada à l'égard des questions qui ne concernent que cette Église, ses dirigeants et ses membres sur cette partie du territoire du Yukon appelée Diocèse du Yukon;

À CETTE CAUSE, le Commissaire du territoire du Yukon, sur l'avis et avec le consentement des membres du Conseil du territoire du Yukon, édicte :

1. *Ordonnance sur le Synode du diocèse du Yukon.*
2. Le Diocèse du Yukon continue de correspondre à la totalité du territoire du Yukon, à l'exception de la partie du territoire située au nord de la limite des arbres et intégrée au Diocèse de l'Arctique.
3. Le Synode du diocèse du Yukon est, par la présente loi, constitué en personne morale sous le nom de Synode du diocèse du Yukon.
4. Le synode est composé de l'évêque du diocèse et de ses successeurs qui seront nommés de la façon déterminée par le Synode provincial de la province ecclésiastique de la Colombie-Britannique et des autres personnes qui sont ou pourront à l'avenir devenir membres en conformité avec la constitution et les canons du synode.
5. Le synode a succession perpétuelle et possède un sceau qu'il est autorisé à modifier et à renouveler de la façon qu'il estimera indiquée; il peut, sous son nom, conclure des contrats, ester en justice, intervenir en

SYNOD OF DIOCESE OF YUKON ORDINANCE

ORDONNANCE SUR LE SYNODE DU DIOCÈSE DU YUKON

be contracted with, sue and be sued, implead and be impleaded with, answer and defend in all Courts and places whatsoever; and the said Synod shall be able and capable in law, respectively, to purchase, take, hold, give, receive, enjoy, possess and retain all messuages, lands, tenements and immovable property, money, goods, chattels and movable property, which have been or hereafter shall be paid, given, granted, appropriated devised or bequeathed to it, or purchased or acquired by it, in any manner whatsoever, to, for, or in favour of the eleemosynary, ecclesiastical, or educational uses and purposes of the Anglican Church of Canada within the Diocese of Yukon, including thereby the uses and purposes of any church, parish, mission, institution, school, hostel or hospital connected with the Anglican Church of Canada within the said Yukon Diocese.

6. The said Synod shall, in addition to the powers conferred upon it by the next preceding section of this ordinance have power to sell, convey, exchange, alienate, mortgage, lease, devise, or otherwise deal with any real or personal estate or property held by the said Synod, whether simply by way of investment or not; and the said Synod may also, from time to time, invest all or any of its funds and personal property which may be vested in or acquired by the said Synod for any purpose whatsoever, and including any Episcopal Endowment Fund, in any security for the time being authorized by law for the investment of trust funds, and generally shall have and enjoy the same, and as large, full and ample powers and rights as if it were a private person able and capable in law.

7. The Bishop for the time being of the Diocese of Yukon duly appointed and consecrated by lawful authority Bishop of Yukon, shall be a Corporation Sole with perpetual succession, retaining the name of the Lord Bishop of Yukon with full power to hold and acquire real and personal estate and to sell, convey, lease, mortgage, deal with or dispose of the same or any part thereof for the purposes of the said Diocese.

8. The said Synod may exercise all its powers by and through an executive committee or such boards or committees as the Bishop may from time to time appoint for the management of any of the affairs of the said Diocese, but in accordance only with any Canons of the said Diocese passed by and duly constituted Synod of the said Diocese and also in accordance only with the trusts relating to any property upon or for which the same is held.

9. It shall be lawful for the Bishop of Yukon as a Corporation Sole or any person or persons to transfer any

garantie ou être forcé d'intervenir à ce titre, et comparaître devant tous les tribunaux; il est investi de la capacité juridique et peut acheter, prendre, détenir, donner, recevoir, posséder et conserver tous les messuages, biens-fonds, tènements, biens immeubles, sommes d'argent, objets, biens meubles et chatels qui lui ont été ou lui seront à l'avenir payés, donnés, concédés, accordés ou légués ou qu'il pourra acheter ou acquérir de quelque façon que ce soit pour servir aux intérêts charitables, ecclésiastiques et éducationnels de l'Église anglicane du Canada dans le diocèse du Yukon, notamment les activités et les buts des églises, paroisses, missions, établissements, écoles, refuges ou hôpitaux avec lesquels elle maintient des liens dans ce diocèse.

6. En plus des pouvoirs qui lui sont conférés à l'article 5, le synode est autorisé à vendre, transporter, aliéner, échanger, hypothéquer, louer, léguer tous les biens réels ou personnels qu'il détient ou à effectuer à leur égard toute autre opération, notamment à titre d'investissement; le synode peut aussi investir la totalité ou une partie de ses fonds et de ses biens personnels, notamment les sommes au crédit de la Fondation épiscopale, dans toute valeur mobilière que la loi autorise un fiduciaire à acquérir à titre d'investissement et d'une façon générale, bénéficie de la capacité d'une personne physique.

7. L'évêque qui a été dûment nommé et consacré par les autorités compétentes à titre d'évêque du Yukon est une personne morale simple à succession perpétuelle appelée Évêque du Yukon et autorisée à détenir et acquérir des biens réels et personnels et à vendre, transférer, louer, hypothéquer la totalité ou une partie de ses biens ou à effectuer à leur égard toute autre opération pour les objets du diocèse.

8. Le synode peut exercer ses pouvoirs par l'entremise d'un comité exécutif ou des commissions ou comités que l'évêque peut constituer en vue de la meilleure gestion des affaires du diocèse, mais en conformité seulement avec les canons du diocèse dûment adoptés par le synode et en conformité avec les actes de fiducie au titre desquels il détient ses biens.

9. L'évêque du Yukon, à titre de personne morale simple, de même que toute autre personne peuvent

SYNOD OF DIOCESE OF YUKON ORDINANCE

**ORDONNANCE SUR LE SYNODE DU
DIOCÈSE DU YUKON**

property, real or personal held by him or them for any use or purpose of the Anglican Church of Canada to the said Synod to be held in trust for the same purpose.

10. The Constitution of the Synod of the Diocese of Yukon as revised in 1953 shall, until the same be altered or amended by the said Synod incorporated under this Ordinance be the constitution of the said Synod so incorporated.

transférer au synode des biens, réels ou personnels, qu'ils détiennent pour les activités ou objets de l'Église anglicane du Canada pour que le synode les détienne aux mêmes fins.

10. La constitution du Synode du diocèse du Yukon, dans sa version révisée de 1953 demeure, jusqu'à ce qu'elle soit modifiée par le synode constitué en personne morale sous le régime de la présente ordonnance, la constitution du synode.

QUEEN'S PRINTER FOR THE YUKON — L'IMPRIMEUR DE LA REINE POUR LE YUKON

